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INFORMATIEVE RAAD 17 OKTOBER 2019
Notulen van de vergadering

Voorzitter: mevrouw B.H.M. Wielage
Griffier: de heer H. Nubé

Tevens aanwezig: de heer J.V. Douw (GL), mevrouw N. van Engelen (GL), mevrouw H. van 
’t Riet (GL), mevrouw R. van Rossum (GL), mevrouw Y. Yildiz-Kaya (GL), de heer H. 
Berkhout (D66), de heer K. de Haan (D66), mevrouw J.A. Pietersen (D66), de heer R. 
Poelwijk (D66), de heer J.A. Jägers (VVD), de heer E.H. Timmer (VVD), de heer F.W. Geerts 
(PvdA), mevrouw S. Kuilman (PvdA), de heer N.C. Portegijs (PvdA), de heer E.S. den Heijer 
(OPD), de heer P.A. Prins (ODP), de heer M. Sanders (LD), de heer L.R. Smits (LD), de heer 
W. Advokaat (OD) en mevrouw M.P.H. de Graaff-Nijssen (CDA)

Vanuit college aanwezig: burgemeester E. Boog, wethouder J.D.W. Klaasse, wethouder 
A.J.M. Scholten en wethouder M.A. Sikkes-van den Berg

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststellen agenda

De voorzitter heet iedereen van harte welkom.
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. Inspreken gesubsidieerde instellingen en bewoners over de begroting 2020

De heer Vos (voorzitter EDOG Muzikaal Theater) geeft aan dat er jaarlijks een productie op 
hoog niveau is door het opbouwen van de sporthal aan de Bernardlaan tot een compleet 
theater met podium, licht, geluid en voor 500 mensen zitplaatsen. Het 40-jarige jubileum is 
afgelopen jaar afgesloten door 2 keer de Titanic tot zinken te laten brengen. Dat betekende 2 
avonden een volle zaal. EDOG is van oorsprong een operettevereniging. Een aantal jaar 
geleden is de koers gewijzigd van operette naar musical. Daardoor wordt een steeds jonger 
publiek getrokken. Ook het bestuur en de leden zijn aan het verjongen.
Dit jaar is een nieuw artistiek team samengesteld. Er wordt keihard gewerkt aan een nieuwe 
voorstelling. Volgend jaar april wordt een spektakelstuk op de planken gebracht, namelijk De 
Drie Musketiers. De generale repetitie van deze voorstelling wordt opengesteld voor een 
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aantal specifieke doelgroepen met een extra lage kaartprijs. Dan wordt gedacht aan 
middelbare scholen en eindejaars basisschool, bejaardenhuizen en misschien iets met 
mantelzorg. Als de raad hierin wil meedenken is zij van harte welkom om ideeën mee te 
geven.
Op zondag 24 november worden in theater de Omval 2 concerten gegeven met het thema 
Wheels of musical. Dan worden de nummers uit diverse musicals door het koor ten gehore 
gebracht, namelijk uit de Lion King, Aïda, Phantom of the opera enzovoort. Dan wordt ook 
een voorproefje gegeven van de komende voorstelling De Drie Musketiers. Er zijn nog 
enkele kaarten voor beschikbaar. Spreker bedankt de raadsleden voor alle steun die is 
ontvangen.

D66 is blij te horen dat er een verjonging plaatsvindt in de groep. Heel verrassend dat EDOG 
er bepaalde doelgroepen bij wil betrekken. De fractie zal nadenken over welke groepen 
hiervoor in aanmerking zouden kunnen komen.

De heer Van Dongen (directeur Madi Zuidoost en Diemen) zegt dat Madi de 
maatschappelijke dienstverlener is van Amsterdam Zuidoost en Diemen. Er is een 
basisaanbod algemeen maatschappelijk werk, sociale raadslieden, ouderenadvies, 
schuldhulpverlening en een preventief Vroeg erop af. De laatste jaren is Madi bezig met 
drempelverlagend werken. Sociale raadslieden zijn werkzaam op het terrein van sociale 
zekerheid, belastingen, arbeid, huisvesting, vreemdelingenrecht, personen- en familierecht 
en consumentenzaken om burgers te ondersteunen waar zij vastlopen in het systeem. Zij 
kennen overheidswebsites uit hun hoofd. Veel burgers lopen daarin vast en sociale 
raadslieden proberen dat op te lossen. Steeds meer wordt geprobeerd om deze 
dienstverlening aan de voorkant in te zetten zodat uiteindelijk een crisisinterventie wordt 
voorkomen. Iemand die binnenkomt mag van alle diensten gebruikmaken.
Dit wordt ondersteund met diverse vrijwilligersactiviteiten. Het post sorteren wordt 
bijvoorbeeld gedaan met vrijwilligers want iemand die al jaren in de schuldproblemen zit 
houdt een beetje op met zijn post lezen omdat die door stress beperkt raakt in zijn denken. 
Als de enorme drempel van postophoping is weggewerkt kunnen mensen ineens weer veel 
zelf regelen.
Daarnaast is er een juridisch café waar mensen gratis gebruik van kunnen maken. Andere 
activiteiten zijn rouwbegeleiding en voor iedere levensfase is er wel een aanbod.
De cao Welzijn is uitgekomen op een verhoging van 2 × 3,25% over de periode van 7 
maanden. Dat betekent een fors gat in de begroting en een jaarlijkse verhoging voor de 
gemeente. Hierover is overleg gaande met de wethouder.

PvdA constateert dat er een nieuwe directeur is en dat de samenstelling van de raad van 
toezicht is veranderd. De cliëntenraad geeft aan dat er specifiek op is gelet dat de nieuwe 
leden binding hebben met Zuidoost. Zit er in de raad van toezicht ook iemand met een 
specifieke binding met Diemen en is dat ook van toepassing op de cliëntenraad?

De heer Van Dongen durft dit niet uit zijn hoofd te zeggen voor de cliëntenraad maar de 
huidige voorzitter van de raad van toezicht is de heer Tevree. Hij heeft goede verbindingen 
met Diemen. De heer Botse woont weliswaar in Zuidoost maar heeft ook veel verbinding met 
Diemen. De andere drie zijn geselecteerd op basis van hun vaardigheden en niet op hun 
regionale verbondenheid.
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VVD constateert dat in Zuidoost is gerealiseerd de ontvangstruimte benutten voor 
laagdrempelige hulpverlening zoals bijvoorbeeld het aanmaken van een e-mailadres. Kan 
hier een toelichting op worden gegeven en kan dit ook in Diemen worden gerealiseerd?

De heer Van Dongen zou ook graag in Diemen een sociale balie hebben. Als iemand een 
brief niet begrijpt zou die heel makkelijk moeten kunnen binnenlopen voor uitleg over wat de 
brief betekent en vaak is dan al een probleem voorkomen. Als iemand binnenkomt en zij hun 
probleem schetsen worden ze verwezen naar de computers. Vaak werken 
overheidswebsites immers alleen op een computer en niet op een mobiele telefoon terwijl 
deze mensen vaak geen computer hebben. Dan worden ze mensen geholpen om daar 
doorheen te komen. Het wordt in Zuidoost zo druk dat dit nauwelijks meer kan worden 
bijgehouden maar het heeft een enorme preventieve werking.

VVD vraagt een nadere uitleg over de loonontwikkeling in de welzijnssector.

De heer Van Dongen legt uit dat de onderhandelingen over de cao Welzijn hebben 
opgeleverd 3,25% in september 2019 en nog eens 3,25% loonsverhoging in juni 2019. Dat is 
een onverwacht hoog resultaat waardoor de bedrijfsvoering bij veel welzijnsorganisaties in 
Nederland onder druk komt te staan.

Ouderenpartij Diemen heeft gelezen dat Madi gaan fuseren. Kan dit worden toegelicht, ook 
in verband met de subsidierelatie met de gemeente Diemen?

De heer Van Dongen legt uit dat Madi in dit traject op de helft zit en het kan dus linksaf of 
rechtsaf gaan. Als het allemaal doorgaat zou dit betekenen voor de gemeente dat de 
subsidierelatie met Zuidoost zou komen te vervallen omdat wordt gekozen om te integreren 
in de identiteit van de andere partij. Voor het team, de medewerkers en de werkzaamheden 
heeft het als direct gevolg dat de gezichten en waar de cliënten naartoe kunnen hetzelfde 
blijven maar er wordt dan een enorme stap gemaakt in de facilitering van de professionals. 
Daar zit achter dat Madi van mening is dat de professionals te veel bezig zijn met 
aanverwante zaken en dat de hoeveelheid tijd voor de cliënt beter moet. Daarnaast zijn er 
andere randvoorwaarden als de inkoopcursussen en kwaliteitsfunctionarissen kunnen op 
een grotere schaal worden aangeboden.
Het gaat hier over een overgang van bedrijfsactiviteiten en het overzetten van contracten 
naar de nieuwe identiteit. Formeel is dat geen nieuwe subsidierelatie maar het gaat er om of 
de gemeente toestaat dat vanuit een andere identiteit zaken worden gedaan onder dezelfde 
subsidierelatie.

D66 vraagt wat de ervaringen zijn van Madi met de overheid als schuldeiser.

De heer Van Dongen is van mening dat de overheid de slechtste schuldeiser is van 
Nederland. Ze geeft niets toe, wil alles hebben en er valt niet te onderhandelen. Als iemand 
is begonnen met een boete van € 70 van het CJIB en na verloop van tijd uitkomt op € 700 
omdat de post niet meer wordt geopend mag Madi eigenlijk niet meer helpen. Door de 
aandacht die er landelijk is voor schulden is er bijvoorbeeld bij het CAK waar mensen voor 
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zorgachterstanden geregistreerd worden veel aandacht en er zit een kentering in maar de 
overheid blijft een moeilijke schuldeiser voor Madi.

Ons Diemen vraagt met welke andere organisaties wordt samengewerkt op hetzelfde terrein.

De heer Van Dongen geeft aan dat Madi in drie gezondheidscentra zit als integraal 
onderdeel van de huisartsenzorg en de paramedische zorg. De meeste problemen die 
huisartsen aantreffen in bepaalde doelgroepen betreft eigenlijk sociale problematiek. Dan 
wordt geprobeerd om een warme overdracht binnen de keten te veroorzaken. Daarnaast 
wordt gewerkt met heel veel vrijwilligersorganisaties zoals de Regenbooggroep en grote 
aanbieders maar ook met woningcorporaties en de energiebedrijven wordt samengewerkt. 
Het is een lijst van 20-30 instellingen in Diemen en Amsterdam Zuidoost. Zo is bijvoorbeeld 
een juridisch café alleen haalbaar door samenwerking tussen gebieden.

De voorzitter verzoekt de heer Van Dongen om de lijst naar de griffier te mailen.

De heer Van Klaveren (Studio DMN) meldt dat het heel goed gaat met de organisatie. De 
omroep heeft een grote vooruitgang geboekt in de afgelopen maanden. Er is een nieuwe 
naam, een passende huisstijl, nieuwe programma’s, live-events en er wordt gestaag 
gebouwd aan een goede naam in Diemen en in de regio. Lokaal worden contacten 
onderhouden met het verenigingsleven, de politiek, cultuur, het bedrijfsleven en winkeliers. 
De omroep staat altijd open om lokale initiatieven en festivals te ondersteunen. Onlangs is 
een overeenkomst gesloten om de studio voor 6 keer per jaar voor een dag beschikbaar te 
stellen aan een organisatie die de gesproken landelijke krant voor visueel gehandicapten 
maakt.
Het is geen probleem om de livestream van commissie- en raadsvergaderingen via de 
website van de omroep te laten lopen. Bovendien wordt het op korte termijn mogelijk 
gemaakt om de vergaderingen of delen daarvan online terug te luisteren op deze website. 
Daarbij kunnen de agendapunten gesynchroniseerd worden gepubliceerd. Met de aanleg 
van de nieuwe glasvezelkabel begin volgend jaar wordt het ook mogelijk om de 
vergaderingen in de raadzaal via het nieuwe videokanaal van de omroep live te zien en ook 
terug te zien.
Studio DMN heeft een FM-radiozender, de website en sociale media. Zeer binnenkort komen 
daar de nieuwe internetradiostreams bij. Uiterlijk begin volgend jaar krijgt de omroep de 
DAB+-licentie voor groot Amsterdam. Er zijn contacten met diverse partijen die interesse 
hebben getoond in toekomstige samenwerking, met name op het gebied van radio en 
audiovisuele producties.
De omroep heeft een hele moeilijke tijd meegemaakt. Nog bijna dagelijks komen er lijken uit 
de kast. Dat heeft heel veel geld kost. De planning moest keer op keer worden bijgesteld en 
bovendien werd de omroep afgelopen zomer geconfronteerd met het onverwachte vertrek 
van de vrijwilliger die verantwoordelijk was voor de commercie en het binnenhalen van 
adverteerders en sponsors. Hierdoor is de financiële positie wat zwakker geworden maar 
zeker niet hopeloos. DMN verwacht in 2021 of 2022 zelfstandig te kunnen gaan draaien 
zonder aanvullende subsidie. Het verleden en het onderhouden van een omroep heeft meer 
geld gekost dan werd verwacht bij de doorstart in 2018. Met de structurele bijdrage van de 
gemeente van € 16.000 wordt zeker niet tot een sluitende begroting gekomen. De 
schuldsanering van ruim € 10.000 die de gemeente heeft toegekend en de aanvullende 
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bijdrage van ruim € 21.000 hebben zeker geholpen om de omroep vorig jaar van de 
ondergang te redden maar om de toekomst te verzekeren is een bedrag nodig van ongeveer 
€ 20.000 per jaar. Dat kan deels worden opgebracht door te genereren commerciële 
activiteiten. Daarom wordt aan de raad gevraagd om een aanvullende subsidie te verlenen 
van € 18.000.

PvdA neemt aan dat ook een aanvullende aanvraag om subsidie bij het college is gedaan en 
dat het college daarop heeft gereageerd.

De heer Van Klaveren zegt dat inderdaad die aanvraag bij het college is ingediend en dat het 
college de omroep heeft verwezen naar de gemeenteraad om die te informeren.

PvdA wijst erop dat de beslissing op de subsidieaanvraag in eerste instantie wordt genomen 
door het college en dat het in de begroting 2020 aan de gemeenteraad wordt voorgelegd.

De heer Van Klaveren legt uit dat de aanvraag bij het college nog maar kortgeleden is 
gedaan omdat de omroep ook pas zeer kortgeleden weet hoe de financiële positie van de 
organisatie is. Daarom is ook nog geen besluit van het college ontvangen.

PvdA memoreert dat de raad heeft besloten om aan DMN eenmaal een doorstartsubsidie te 
geven en dat zij vervolgens op eigen benen zou moeten kunnen staan. Nu zegt de heer Van 
Klaveren eigenlijk dat de omroep vorig jaar € 60.000 had moeten aanvragen. Dan had de 
raad misschien wel gezegd van dit is te hoog. Dit is dus een soort salamitactiek in twee jaar.

De heer Van Klaveren stelt dat er geen sprake is van salamitactiek maar de omroep is 
helaas tot de dag van gisteren geconfronteerd met zaken die zij niet van tevoren had kunnen 
weten.

PvdA is zeer nieuwsgierig naar de reactie van het college op de aanvraag omdat het college 
beter kan beoordelen hoe het staat met de lijken uit de kast. Dat wordt dan op een gegeven 
moment gerapporteerd aan de raad maar verwacht de heer Van Klaveren dat volgend jaar 
alle lijken uit de kast zijn?

De heer Van Klaveren kan die vraag niet beantwoorden omdat het bestuur van de omroep 
tot gisteren werd geconfronteerd met oude lijken uit de kast. In het verleden zijn helaas 
onoorbare zaken gepasseerd en daar wordt de omroep nu mee geconfronteerd.

PvdA stelt dat de heer Van Klaveren dat gesprek in eerste instantie met het college moet 
voeren. Het college kan beter ingaan op wat wel of niet voorzienbaar is geweest. Daarna kan 
de raad erover praten.

Leefbaar Diemen vraagt hoeveel luisteraars de omroep vorig jaar had.

De heer Van Klaveren geeft aan dat dit sinds 6 maanden kan worden gemeten. Via FM is dat 
niet te meten maar via internet zit de omroep op ongeveer 300-350 luisteraars per dag en 
het heeft een stijgende lijn. Kijkend naar het verleden is dat een goed aantal luisteraars.
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Leefbaar Diemen vraagt hoeveel sponsorgeld vorig jaar is binnengehaald.

De heer Van Klaveren zegt dat er vorig jaar geen sponsorgeld is binnengehaald.

Leefbaar Diemen memoreert dat toen de aanvullende subsidie vorig jaar werd toegekend 
wel de belofte was dat er sponsorgelden zouden worden binnengehaald.

De heer Van Klaveren zegt dat een vrijwilliger is aangesteld die sponsorgelden zou 
binnenhalen maar omdat hij een andere opdracht heeft gekregen is hij afgelopen zomer 
afgehaakt. Daarom kon het sponsorplan en de commerciële planning niet worden doorgezet. 
Dat wordt nu verlegd.

Leefbaar Diemen vraagt of de omroep op zoek is gegaan naar een nieuwe commerciële 
vrijwilliger.

De heer Van Klaveren zegt dat dit het geval is maar ze liggen niet voor het oprapen. Er zijn 
nu contacten met een commercieel bureau dat voor de omroep sponsorgelden en 
advertenties gaat werven. Die mensen hebben even de tijd nodig om dat op te zetten.

Leefbaar Diemen vraagt of het bestuur van de omroep bij het schorsen of wegsturen van 
vrijwilligers hoor en wederhoor toepast.

De voorzitter vindt dat dit soort vragen hier te ver gaan.

Leefbaar Diemen begrijpt dat de heer Van Klaveren een dubbelfunctie heeft als zakelijk 
leider en hoofdredacteur. Zijn beide functies te combineren?

De heer Van Klaveren zegt dat dit nu nog te combineren is maar dat het geen ideale situatie 
is. Dit gaat binnenkort veranderen.

VVD merkt op dat het college in eerste instantie beslist over het verhogen of verlengen van 
een subsidierelatie. Is het verzoek om € 18.000 eenmalig? Wat is de doelgroep waar de 
omroep zich op richt wat betreft het binnenhalen van sponsorgelden?

De heer Van Klaveren legt uit dat de doelgroep voor de sponsorgelden het bedrijfsleven en 
de winkeliers in Diemen is. De omroep zal € 18.000 per jaar nodig hebben bovenop de 
structurele subsidie. Dat bedrag zal niet elk jaar als subsidie worden aangevraagd. Met een 
subsidie van € 16.000 is geen omroep te draaien. Er wordt op gerekend dat dit geld wordt 
binnengehaald via sponsorgelden en commerciële activiteiten. Het tekort is aantoonbaar 
maar het is een gevolg van het mismanagement van het vorige bestuur van de omroep.

De voorzitter constateert dat een onderbouwing zal worden gegeven voor het benodigde 
bedrag.

Ouderenpartij Diemen vraagt of als met de sponsorwerving € 18.000 wordt binnengehaald 
daarmee de aangevraagde subsidie bij de gemeente ongedaan wordt gemaakt.
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De heer Van Klaveren zegt dat dit in 2021 het geval zou kunnen zijn maar dat lukt niet voor 
het komende jaar want er zijn ook nog andere zaken die moeten worden opgelost. Daarom 
wordt verwacht dat de omroep voor 2020 die € 18.000 hard nodig zal hebben.

Ouderenpartij Diemen constateert dat de heer Van Klaveren eerder zei dat hij dit bedrag 
voor meerdere jaren nodig had.

De heer Van Klaveren zegt dat de omroep ieder jaar een bedrag nodig heeft maar het ligt 
niet in de verwachting dat elk jaar voor subsidie bij de gemeente zal worden aangeklopt. In 
ieder geval is het niet mogelijk om de omroep voor € 16.000 per jaar te draaien.

Ons Diemen zou graag zien dat de omroep het doel aangeeft waar ze naartoe wil, met die 
middelen en dat gaat dat en dat kosten. Als een dergelijk plan komt kan de raad dat 
beoordelen en vervolgens een beslissing nemen.

De heer Van Klaveren zegt toe dat de raad het marketingplan krijgt van de omroep.

D66 wijst erop dat het Commissariaat van de Media verlangt dat de omroep bepaalde 
maatschappelijke doelen bedient. Voldoet de DNM daaraan?

De heer Van Klaveren zegt dat de omroep daaraan voldoet. Er is een Programma Bepaald 
Orgaan ingesteld. Die is tevreden over hoe de omroep functioneert en de maatschappelijke 
doelen bereikt.

D66 vraagt of het een onoverkomelijk iets is dat er nog steeds lijken uit de kast komen.

De heer Van Klaveren zegt dat het niet onoverkomelijk is maar wel heel vervelend dat de 
omroep daar steeds mee wordt geconfronteerd. Iedere keer is er weer wat nieuws en iets 
wat het bestuur niet eerder had kunnen weten.

D66 vraagt of dit tot gevolg zou kunnen hebben dat er meer financiële middelen nodig zijn 
dan nu worden gegeven door de gemeente.

De heer Van Klaveren geeft aan dat daarom om financiële middelen wordt gevraagd maar er 
wordt van uitgegaan dat het een keer ophoudt. De omroep is bezig met een flinke PR-
campagne om duidelijk te maken dat er een nieuw bestuur is.

D66 zegt dat de fractie altijd een warm hart toedraagt aan omroep Diemen. Verwacht wordt 
een leuk plan van aanpak om te zien hoe het verder gaat en wat de toekomstplannen zijn.

De heer Van Klaveren meldt dat dit in de afrondende fase zit en zodra het klaar is wordt het 
aan de raad gezonden.

GroenLinks zou ook graag een nadere onderbouwing zien van de gevraagde gelden. Wat 
voor soort commerciële activiteiten wil de omroep gaan verrichten?
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De heer Van Klaveren zegt dat het dan gaat om het aantrekken van adverteerders op de 
radio en straks ook op het videokanaal. Daaruit moeten de activiteiten kunnen worden 
bekostigd.

GroenLinks vraagt wat de plannen zijn om het aantal luisteraars te vergroten.

De heer Van Klaveren legt uit dat er een tweede radiostation komt dat non-stop muziek 
uitzendt. Voor winkeliers is dat veel prettiger dan gepresenteerde programma’s. Mensen in 
een winkelcentrum willen muziek horen. Die stream zal gebruikt worden om muziek en 
advertenties van winkeliers uit te zenden. Het aantal luisteraars stijgt sowieso en dat is voor 
een adverteerder heel belangrijk. Hert eerste live-event is aanstaande zondag in theater de 
Omval in een serie van 6 en er komen er nog meer aan. Ook op die manier wordt 
gepresenteerd wat de omroep doet en wordt geprobeerd om de mensen naar de omroep te 
laten luisteren en in 2020 ook te laten kijken want dan begint het videokanaal.

De heer Haag (secretaris Stichting Vrienden van Schuilkerk De Hoop) meldt dat de stichting 
al 20 jaar concerten organiseert in de voormalige schuilkerk aan de Hartveldseweg. Het is 
een kleine organisatie geheel bestaande uit vrijwilligers waarbij het bestuur zowel de 
bestuurlijke als uitvoerende taken op zich neemt. De begroting bedraagt ongeveer € 12.000 
per jaar en van de gemeente wordt een structurele subsidie ontvangen van een kleine € 
3000. Mede dankzij die subsidie is het mogelijk om per jaar 6 kwaliteitsconcerten van 
kamermusici te geven. De lage toegangsprijs is € 15 voor iemand die geen vriend van de 
vereniging is, € 11 voor wie wel vriend van de vereniging is en € 13 voor een houder van een 
stadspas. De ambitie is om de concerten met extra klassieke muziekkleur aan te bieden.
Hopelijk wordt de structurele subsidie van de gemeente gecontinueerd. De aanvraag voor dit 
jaar was een paar honderd euro hoger dan die van voorafgaande jaren. Daar redt de 
stichting zich aardig mee maar in de toekomst is er een ambitie om het muziekaanbod nog 
wat te verbreden met bijvoorbeeld een kinderconcert en ook een kamermuziekfestival of 
andere incidentele muziekuitvoeringen waarvoor dan misschien wel een extra subsidie zal 
worden aangevraagd.
Spreker nodigt de raadsleden uit om een van de concerten te bezoeken. Die zijn altijd op de 
laatste zondag van de maand van september tot en met maart zondagmiddag om 14.45 uur. 
Het komende concert wordt gegeven door een stringtrio met onder andere Bach en Mozart 
op het programma.

PvdA wijst erop dat de raadsleden dan op 24 november moeten kiezen tussen De Hoop en 
de Omval.

Ons Diemen vraagt hoeveel vrienden de stichting heeft.

De heer Haag antwoord dat er ongeveer 100 vrienden zijn. Hopelijk worden de concerten 
eens door de Diemer Omroep uitgezonden.

3. Evaluatie MRA

De heer Boog geeft aan dat de route van de evaluatie en de reactie iets anders loopt dan in 
de stukken staat vermeld. Er staat namelijk nog dat met een gemeentelijke reactie wordt 
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gekomen naar de regiegroep van de MRA. Inmiddels is ervoor gekozen om alleen vanuit de 
deelregio’s gezamenlijk te reageren omdat het anders wel heel veel zou worden als alle 
gemeenten individueel gaan reageren. Natuurlijk heeft de gemeente een eigenstandige 
mening die soms niet helemaal overeenkomt met wat de regio vindt. Die standpunten zoals 
ook verwoord in het stuk zullen ook in het vervolg naar voren worden gebracht ondanks de 
gezamenlijke reactie vanuit Amstelland-Meerlanden.

PvdA leest in de reactie van het college dat moet worden gefocust op de belangrijkste 
opgave maar toen kwam er een opsomming van meerdere aandachtspunten. De Metropool 
Regio Amsterdam kan positieve effecten hebben voor de hele regio en ook voor de 
gemeente Diemen maar als het aantal thema’s wordt uitgebreid en tegelijkertijd wordt 
geëindigd met een opmerking over de versterking van het MRA-bureau wordt de rol van de 
volksvertegenwoordiging en de democratische controle op het hele proces gemist. Wie hakt 
binnen de MRA de knopen door? Wie kunnen worden aangesproken op de keuzes die zijn 
gemaakt? Hoe kan de raad daar eventueel verandering in aanbrengen? Dit zijn zaken die 
nog niet zijn geregeld en wel ter hand zouden moeten worden genomen.
In de laatste zin wordt verwezen naar de ervaringen met de Vervoerregio Amsterdam die 
leren dat voor een efficiënte regionale samenwerking voldoende capaciteit moet worden 
vrijgemaakt maar de ervaring leert ook dat het belangrijk is dat bestuurders kunnen worden 
aangesproken op de keuzes die zijn gemaakt en dat er een democratisch orgaan is die 
dingen kan bijstellen. Het getrapte systeem is niet het toppunt van democratische 
transparantie maar het is wel een platform waarin in het openbaar verantwoording wordt 
afgelegd over de keuzes die gemaakt zijn maar bij de MRA is dat nog helemaal niet het 
geval. Er zijn wat clubjes van raadsleden maar die hebben geen enkele macht. In de reactie 
van de gemeente moet daar een paragraaf aan gewijd worden.

Ons Diemen zegt dat het niet de bedoeling is dat met de clubjes van raadsleden de raad 
wordt overgeslagen. De uiteindelijke beslissing ligt altijd bij de raad.

PvdA stelt dat dit een misverstand is. De raad kan tegen de portefeuillehouder zeggen dat 
die in het portefeuillehoudersoverleg onvoldoende het geluid van Diemen heeft laten horen. 
Dan zegt die dat hij geen meerderheid kreeg voor zijn standpunt. De vraag is dan wie erop 
kan worden aangesproken. Daar is geen orgaan voor.

VVD zegt dat de VVD is vertegenwoordigd in het AM-raadsledenplatform maar desondanks 
is de MRA-problematiek moeilijk invoelbaar. In hoeverre heeft de MRA met zoveel ambities 
een reële kans van slagen? Naast de focus op economische groei moet er meer focus 
komen te liggen op duurzaamheid, energietransitie en landschap. Over het focussen op het 
bouwen heeft de fractie twijfels. Er zou sprake zijn van de bouw van 230.000 woningen 
tussen nu en 2040. Krijgt woningbouw daarmee niet voldoende aandacht? In hoeverre wordt 
met het bouwen van zoveel woningen het woningtekort in de regio daadwerkelijk opgelost? 
Worden met de grote hoeveelheid extra woningen niet veel meer mensen naar de MRA 
gelokt dan waar nu op wordt gerekend? Is deze ambitie niet confronterend met de 
noodzakelijke focus op duurzaamheid en landschap? Vindt het college dat voor iedereen die 
in de regio wil wonen ook een woning beschikbaar moet zijn of moet bij de woningtoewijzing 
niet meer gekeken worden naar de noodzaak om hier te wonen, bijvoorbeeld vanwege werk? 
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Wordt het geen tijd om na te denken over de facilitering van mogelijke verplaatsing van 
organisaties naar krimpgebieden?

De heer Boog zegt dat dit een beetje gaat buiten de evaluatie die nu voorligt.

VVD wijst erop dat het college in de reactienota duidelijk aangeeft waar de focus wel en niet 
op moet liggen en daarop wordt gereageerd.

GroenLinks is ook van mening dat het nu gaat over de evaluatie van hoe de MRA 
functioneert.

VVD legt uit dat de fractie reageert op de reactie van het college op de evaluatie.

Ouderenpartij Diemen heeft gemist in de discussie dat niemand pleit voor de oprichting van 
een MRA-parlement. Dat is wel in het verleden aan de orde geweest in het kader van de 
democratische legitimiteit. Het belangrijkste in de evaluatie is dat wordt gepleit voor het 
opstellen van een MRA-visie die wordt gekoppeld aan het opstellen van de omgevingsvisies. 
Het is goed om die richting aan te geven om te voorkomen dat er dubbelingen plaatsvinden.

VVD leest in de MRA-conceptagenda dat er in de regio te weinig grondgebied is om de eigen 
energietransitie vorm te geven. Daarom is de suggestie gegeven om na te denken over 
verplaatsing van organisaties naar krimpgebieden. Door investeringen in de mobiliteit naar 
de krimpgebieden toe wordt de druk op de Randstad teruggedrongen.
CDA is het eens met de passage in de reactie van het college dat de bouw van 100.000 
woningen met bijbehorende infrastructuur conflicteert met het behoud van het landschap. 
Voor de rest kan worden ingestemd met de reactie.

Ons Diemen merkt op dat de MRA ooit is opgericht vanuit economisch belang om in de regio 
samen te werken in een netwerkconstructie. Het wordt zo langzamerhand tijd om naast de 
economische component ook de sociale component toe te passen. Dat staat juist in de 
agenda 2.0 en het is jammer als niet op een of andere manier de twee processen naast 
elkaar kunnen lopen.

VVD stelt dat wanneer er nog een sociale component wordt toegevoegd aan het werk er 
geen enkele focus meer zal zijn.

Ons Diemen zegt dat wanneer alleen maar economische doelen worden gesteld de sociale 
component wordt ondergesneeuwd. Er moet evenwicht zijn met behoud van het landschap 
en duurzaamheid.

PvdA vraagt of wordt bedoeld dat de sociale component wordt ondergebracht bij de 
ongrijpbare organisatie MRA en dat die wordt weggehaald bij de gemeenteraad.

Ons Diemen heeft dat niet zo gezegd. Het is nu een economische organisatie en dat neemt 
niet weg dat andere zaken als energietransitie en duurzaamheid ook bespreekbaar moeten 
worden binnen de netwerkorganisatie maar de beslissing ligt altijd bij de raad.
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GroenLinks vindt dat eerst in de raad moet worden besproken of die sociale component erin 
moet voordat aan het college wordt gevraagd om daar iets mee te doen richting MRA.

Ons Diemen meldt dat in de AM-groep bij de presentatie van de agenda is besproken dat er 
ook aandacht moest komen voor de sociale component.

GroenLinks stelt dat dit dan vanuit de AM eerst bij de raad moet komen voordat hierover een 
positie kan worden ingenomen.

Ons Diemen legt uit dat dit staat in de agenda 2.0.

Ouderenpartij Diemen zegt dat dit al eerder vanuit het AM-overleg is teruggekoppeld naar de 
raad maar dit moet nog wel formeel in de raad geagendeerd worden.

D66 geeft aan dat de fractie weinig binding voelt met de MRA. Er wordt ook vanuit de MRA 
niet echt veel moeite gedaan om de raden op een serieuze manier te betrekken bij de 
besluitvorming en bij de overleggen die daar gevoerd worden. Daarom was het een aantal 
jaren geleden ook een onverstandige beslissing om de stadsregio op te heffen en om een 
aantal onderwerpen naar de MRA-samenwerking te verplaatsen want hierdoor zijn de raden 
een deel van de grip op de samenwerking kwijt. In de afgelopen jaren is de transparantie van 
de MRA wel iets verbeterd maar dat houdt niet veel meer in dat de stukken van de MRA nu 
ook gedeeld worden. Het raadsledenplatform wordt bovendien niet geacht al te inhoudelijk te 
worden. De MRA is daarom vooral iets van de dagelijkse bestuurders in de regio.

VVD vraagt waar de stelling vandaan wordt gehaald dat het raadsledenplatform niet geacht 
wordt inhoudelijk te worden.

D66 memoreert dat het raadsledenplatform in het verleden heeft gevraagd om de stukken te 
mogen inzien van de naderende vergaderingen van de AM-overleggen maar dat was niet 
mogelijk. Derhalve was geen inbreng vooraf mogelijk.

VVD is hierover verbaasd want dat is nooit zo gehoord.

D66 memoreert dat raadsleden van diverse gemeenten bij de opheffing van de stadsregio de 
wens hebben geuit om een raadsledenklankbordgroep op MRA-niveau te starten. Dat is tot 
op heden nooit van de grond gekomen. Als wordt gezien welke voorstellen er staan in de 
evaluatie voor het betrekken van raden en staten is dat ook niet erg geruststellend. De 
vervoerregio heeft wel een raadsledenplatform. Dat is een plek waar raadsleden van de 
verschillende gemeenten elkaar regelmatig zien en een daadwerkelijke inbreng is op wat er 
gebeurt. In de evaluatie staat dat de MRA-samenwerking geen uitholling is van de lokale 
economie maar juist een versterking van lokale kracht. Graag een toelichting op deze zin 
want de fractie voelt dit niet zo.
De aanbeveling wordt gegeven aan de colleges om raden en staten voortdurend mee te 
nemen in de samenwerking. Dat klinkt als een mooie eerste stap zodat de raden in ieder 
geval op de hoogte zijn van wat er gebeurt maar dan nog zijn raadsleden geen serieuze 
gesprekspartner. Voorts wordt er gezegd ‘denk niet voor raad- en statenleden maar met 



12

hen’. Hoe moet dat worden opgevat en is dat een serieuze toevoeging aan wat er nu 
gebeurt?
Daarnaast wordt wel het advies gegeven om de luiken open te zetten voor de Amsterdam 
Economic Board en om de bestuursvoorzitters van grote ondernemingen een actievere rol te 
geven bij de samenwerking in de MRA. Voordat de bestuursvoorzitters van grote bedrijven 
worden binnengehaald is het beter om eerst te kijken of aan de volksvertegenwoordigers een 
rol kan worden gegeven.
De reactie van Diemen is sterker dan de conceptreactie van AM. Daarom is het jammer om 
te horen dat de reactie niet op die manier verzonden zal worden maar hopelijk komen alle 
punten over. Zolang in de toekomst raadsleden geen serieuze inbreng hebben blijft het een 
informeel samenwerkingsverband waarin colleges en portefeuillehouders vooraf onderling 
zaken kunnen afstemmen voordat die voor de formele besluitvorming in de raad komen.

GroenLinks herkent zich in de bevindingen in het rapport dat gemeenteraadsleden zich niet 
altijd betrokken voelen en op afstand staan van de MRA. Het is goed om tot een 
gezamenlijke visie te komen waar naartoe wordt gewerkt. Daarbij dient te worden 
aangesloten bij wat al belangrijke en lopende gezamenlijke onderwerpen zijn en het is van 
groot belang dat de gemeenteraden in dit proces betrokken worden en de visie 
onderschrijven. Het moet geen omgevingsvisie zijn maar een visie over waar de MRA voor 
bedoeld is. Hoe wordt ervoor gezorgd dat het een breed gedragen visie van de hele regio 
kan worden?
De hoofdvraag voor de evaluatiecommissie is verdeeld in 13 deelvragen maar helaas is het 
rapport niet zo ingericht dat deze deelvragen ook helder uit elkaar worden gehouden bij de 
bevindingen en de aanbevelingen. De indruk bestaat dat daardoor de vragen 7 tot en met 11 
ten nadele zijn beantwoord. In het rapport is op veel punten een vergelijking gemaakt met 
andere regio’s en er wordt gezegd dat andere regio’s het beter doen dan de MRA maar dat 
is vaak zo algemeen verwoord dat de MRA daar niet zijn voordeel mee kan doen. Er staat 
niet in die regio is de beste governance of is de beste manier waarop externen worden 
betrokken enzovoort.
Vraag 8 tot en met 11 gaan over de verschillen tussen grote en kleine gemeenten. In 
hoeverre vindt het college dat deze vragen duidelijk worden beantwoord in het 
evaluatierapport? De evaluatiecommissie legt veel nadruk op de rol van externen in de MRA. 
Er wordt gezegd dat dit is gebaseerd op goede voorbeelden in andere regio’s maar welke 
regio’s blijkt helaas niet uit het rapport. Wat vindt het college van het directer betrekken in de 
agendacommissie en het uitvoeringsprogramma van partijen als de Amsterdam Economic 
Board en bestuursvoorzitters van grote ondernemingen in de regio? Eerst dient te worden 
uitgewerkt wat hun rol, bijdrage en belang in het geheel is en wat de verhouding van de rol 
van de externen is ten opzichte van die van de gemeenteraden. Het lijkt erop dat de rol van 
de externen veel groter lijkt te worden dan die van de gemeenteraden.
De raadsleden voelen zich behoorlijk op afstand staan van de MRA en van wat daar 
plaatsvindt. Overigens ligt dat ook aan de tijd die de raadsleden er zelf insteken om zich erin 
te verdiepen en de stukken te lezen. Deelregio’s moeten zich volgens het rapport afvragen 
wat zij kunnen bijdragen aan het succes van de MRA maar dat is geen optie als het 
regionaal en lokaal belang niet met elkaar in overeenstemming zijn. Dan moeten er 
afwegingen worden gemaakt en het is niet aan deze commissie hoe deze afweging gemaakt 
moet worden. Ook daarom is het dus van belang dat raden en staten worden betrokken bij 
de gezamenlijke visie.
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Ouderenpartij Diemen zegt dat als de MRA nog iets toevoegt aan de 2 provinciale 
omgevingsvisies en de 32 gemeentelijke omgevingsvisies er toch een MRA-omgevingsvisie 
moet worden gemaakt. Hoe ziet GroenLinks het verschil tussen een visie en een 
omgevingsvisie?

GroenLinks stelt dat de MRA met name gaat over de economische ontwikkeling en dat 
daarom een visie van de MRA misschien wel iets zegt over de omgeving maar het heeft een 
heel andere focus.

Ouderenpartij Diemen vindt het goed dat die visie er komt want GroenLinks heeft een heel 
beperkte opvatting over die visie.

GroenLinks verwacht juist een brede visie die past bij de rol van de MRA en een 
omgevingsvisie is een heel ander instrument.
Ons Diemen wijst erop dat de MRA een netwerkorganisatie is en die kan geen visie maken 
op het niveau van de provincie of van een gemeente.

Ouderenpartij Diemen stelt dat wanneer aan de MRA niet wordt gegund om een visie te 
maken beter kan worden opgehouden met deze discussie want die gaat dan over niets.

GroenLinks vraagt het college om de raad vaker mee te nemen in wat er in de MRA-gremia 
gebeurt en wat daarvan de positieve en negatieve effecten zijn voor Diemen. De fractie kan 
zich vinden in wat in de reactie van het college en die van de AM-gemeenten wordt 
verwoord, met name het zorgdragen voor het behouden van de positie van kleine 
gemeenten en het liever niet schrappen van de portefeuillehoudersoverleggen. Ook dient de 
vervoerregio niet gecompliceerder te worden gemaakt dan het al is.
Het college dient wel aandacht te vragen voor 3 extra onderwerpen. De rol van externen 
moet goed onderbouwd worden en zeker als die groter wordt goed worden afgebakend. 
Voorts dient duidelijk te worden gemaakt hoe die in verhouding staat tot de rol van de interne 
partijen zoals gemeenteraden en provinciale staten. Verder is het belangrijk om te vragen 
naar de concrete best practices waar regelmatig naar wordt verwezen, dat de rol van de raad 
goed wordt geborgd en dat de raad goed wordt meegenomen.

De heer Boog vindt het handiger om op een ander moment breder met elkaar te spreken 
over de grote opgaven die er komen voor de MRA. Er moet inderdaad meer focus komen op 
een aantal grote opgaven. Dat mogen niet alleen economische opgaven zijn want er wordt 
wel erg veel nadruk gelegd op economische groei. Onderwerpen als duurzaamheid, 
landschap en wonen zijn ook heel belangrijke onderwerpen die niet mogen ondersneeuwen.
Er is bewust gekozen voor een lichte structuur van de MRA en niet voor een model met een 
MRA-parlement waar beslissingen worden genomen op MRA-niveau. De beslissingen 
worden genomen in de gemeenteraden en het college is dus door de raad ter 
verantwoording te roepen over wat er gebeurt binnen MRA. Binnen de MRA worden geen 
formele beslissingen genomen. De democratische controle is in de gemeenteraden. Over de 
rol van de raad wordt explicieter een punt gemaakt in het vervolgproces en dat wordt 
meegenomen in de vervolggesprekken.
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PvdA vindt dat er zou moeten worden gekozen voor een eigen Diemense reactie met de 
geluiden die in de eigen raad klinken. Dan zal op een aantal punten worden afgeweken van 
de AM-reactie maar dat is des te meer reden om een aparte Diemense reactie te geven.

De heer Boog zegt dat hij daar een groot voorstander van was maar Diemen stond daar 
alleen in.

PvdA stelt dat de portefeuillehouder daar niet op kan worden aangesproken maar daar knelt 
het dus met de vertegenwoordiging.

De heer Boog zegt dat er spanning zit in dit soort processen. Het is niet zo dat Diemen er 
fundamenteel anders in zit wat betreft de evaluatie dan andere AM-gemeenten. Natuurlijk is 
het heel lastig als alle gemeenten individueel gaan reageren. Er is wel gezegd dat Diemen 
hier een eigen mening over heeft. Alle punten uit de eigen reactie en die van vanavond zijn 
gehoord en zullen steeds naar voren worden gebracht. Het Diemense geluid zal niet 
ondersneeuwen.
In de conceptagenda 2.0 komen een aantal inhoudelijke punten aan de orde. Als verderop 
over de agenda gesproken wordt is het goed om dan die discussie met elkaar te voeren. Er 
moet wel een pas op de plaats worden gemaakt om te kijken hoe het programma wat nu 
loopt zich verhoudt tot het opstellen van de regiovisie. Gaat eerst het proces dat is ingezet 
helemaal worden doorgelopen en daarna de regiovisie maken of wordt dat ingevlochten? De 
pas op de plaats is bedoeld om te kijken hoe die 2 dingen zich tot elkaar verhouden.
De regiovisie zou heel goed een eerste hoofdstuk kunnen zijn over welke ontwikkelingen op 
MRA-niveau op hoofdlijnen worden gezien. Vervolgens wordt gegaan naar het provinciale 
niveau en vervolgens naar het gemeentelijke niveau. Natuurlijk wordt geen omgevingsvisie 
op MRA-niveau gemaakt.
Het college ziet nog niet helemaal de sociale agenda zitten. Er wordt juist gehecht aan de 
lokale situatie, zorg op maat leveren en de eigen sociale agenda kunnen bepalen. Natuurlijk 
kunnen grensoverschrijdende thema’s ook heel goed in een sociale agenda maar dan moet 
heel goed worden gekeken welke onderwerpen dat zijn en of de gemeente wat heeft aan die 
samenwerking, zeker op MRA-niveau, want dat kunnen brede discussies ontstaan over 
sociale onderwerpen die juist op lokaal niveau moeten worden geregeld.

Ons Diemen wijst erop dat de sociale component staat in de agenda 2.0. Waarom een pas 
op de plaats? Waarom kan dit niet gewoon doorlopen naast het andere proces van 
verbetering van de organisatie?

De heer Boog zegt dat eerst moet worden gekeken hoe beide processen met elkaar kunnen 
worden verknoopt. Er is al heel veel denkwerk verricht maar het zou zonde zijn als nu de 
evaluatie wordt genegeerd.

Ouderenpartij Diemen memoreert dat in eerdere discussies is gesproken over hoe het 
openbaar vervoer en het wonen betaalbaar blijven en dat de energietransitie betaalbaar is 
voor iedereen die er mee te maken krijgt. De MRA gaat niet over de besluitvorming maar 
gaat wel over plannen maken op dat gebied.
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De heer Boog geeft aan dat op deze terechte punten kan worden ingegaan bij de sociale 
agenda want anders geeft dit heel veel onduidelijkheid. Er is voor gekozen voor het 
betrekken van de gemeenteraden zoveel mogelijk op deelregio-niveau. Dat is de juiste 
schaal omdat dan de koppeling kan worden gemaakt tussen de regio en het MRA-niveau 
maar daar is nog steeds niet de juiste formule voor gevonden. Uiteraard kan op basis van 
inhoudelijke thema’s met elkaar worden gesproken maar het is iets anders dat van tevoren 
inhoudelijke stukken worden verzonden naar de gemeenteraden die de dagelijkse 
bestuurders nog niet hebben gezien. In ieder geval wordt gekeken hoe beter invulling kan 
worden gegeven aan de rol van de raden op deelregio-niveau en op MRA-niveau.
Het college is heel kritisch op de ideeën om leden van de Amsterdam Economic Board of 
mensen vanuit het bedrijfsleven een bepaalde positie te geven in de overlegstructuur zoals 
die er nu is. Dit moet nu niet gebeuren. Beter is om eerst de positie van de gemeenteraden 
te versterken. Als de MRA zich niet alleen wil richten op economische ontwikkeling moeten 
daar geen mensen vanuit de Amsterdam Economic Board worden neergezet. Als voor 
verbreding wordt gekozen dienen ook mensen vanuit natuurorganisaties of het onderwijs aan 
tafel worden gezet. De boodschap is om het niet te doen en dat wordt ook breed gedeeld in 
AM-verband.

PvdA vraagt of er dan ook op kan worden gerekend dat de afwijzende reactie op mensen 
vanuit de Amsterdam Economic Board in de reactie komt van de AM?

De heer Boog gaat ervoor zorgen dat het of in deze of in een aanvullende reactie namens de 
regio naar voren wordt gebracht. Op de vraag over verschillen tussen grote en kleine 
gemeenten is te weinig antwoord gekomen. Daarom is ook in de reactie gezet dat dit veel 
meer aandacht moet krijgen voordat portefeuillehoudersoverleggen worden geschrapt. 
Bekeken moet worden hoe de positie van kleinere gemeenten vorm kan worden gegeven.
De spanning tussen de woningbouwopgave en behoud van het landschap geeft aan dat er 
bij het maken van de visie inhoudelijke keuzes moeten worden gemaakt en die bespreking 
zal nog op diverse momenten met de raad gevoerd worden.

Ouderenpartij Diemen verzoekt het college om de definitieve gemeentelijke reactie op te 
stellen met inachtneming van de opmerkingen die vanavond breed gedragen zijn. Het mag 
niet alleen bij een AM-reactie blijven.

De voorzitter memoreert dat de heer Boog heeft gezegd dat hij het geluid van Diemen 
duidelijk zal laten horen maar dat er een reactie komt namens AM.

De heer Boog zegt dat er een reactie van de gemeente Diemen is aangevuld met de punten 
die hij vanavond heeft genoemd op basis van de inbreng van de raad. Die reactie wordt niet 
gestuurd naar de regiegroep maar deze input zal hij gebruiken voor het vervolg, ook in AM-
verband.

De voorzitter meldt dat er een themabijeenkomst of iets dergelijks zal komen waarin 
inhoudelijke thema’s nadrukkelijker zullen worden besproken. Dat komt aan de orde in het 
presidium.

4. Sluiting
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De voorzitter sluit de vergadering om 21.48 uur.


